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Til stede: Niels Jørgen Bärtel, Kim Topp, Per N. Jensen, Lars K. Andersen, Henrik Winther, Jens 
Eskildsen og Palle Laugesen. 
Frands Jepsen: COWI A/S 
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Dagsorden: 
 

1. Gennemgang af Hadbjergprojektet. 
2. Gennemgang af økonomien i Hadbjergprojektet. 
3. Vurdering af om Hadbjergprojektet opfylder varmeforsyningsloven med hensyn til 

projektøkonomien. 
4. Oplistning af de usikkerheder (økonomiske) vi ser især i lyset af den politiske situation. 
5. Revurdering af beslutning/beslutningsproces om gennemførelse af projektet og herunder en 

fastlæggelse af milepæle, hvor vi kan stoppe projektet, såfremt økonomien tilsiger dette. 
6. Evt. 

1. Gennemgang af Hadbjergprojektet. 
 
    Projektet blev gennemgået af Frands Jepsen fra COWI A/S og præsentationen lægges 
    efterfølgende på BetterBoard. 
 
    Projektet er udarbejdet for et afgrænset område i Hadbjerg set ud fra økonomiske betragtninger. 
 
    Forbrugere uden for området kan senere tilsluttes, såfremt de tekniske og økonomiske forhold  
    gør det muligt. 
 
    Byens VVS har udarbejdet et tilbud på konvertering af husinstallationer fra gas til fjernvarme  
    på ca. 22.000kr./installation. 
 
2. Gennemgang af økonomien i Hadbjergprojektet. 
 
     Selskabsøkonomien er baseret på en tilslutning på 64% som en forudsætning for opstart af  
     projektet og en tilslutning på 89% ved gennemført projekt. 
 
     Der ydes tilskud fra fjernvarmepuljen, som fordeles til de første 101 tilmeldte forbrugere. Der er 
     efterfølgende kommet 5-6 yderligere interesserede forbrugere. 
 
     Muligheder for at forbedre likviditeten i projektet 

• Finansiering over 30 år 

• Hæve bidrag til stikledning og investering 

• Grønt omstillingsbidrag (afdragsordning på stikledning investering for den enkelte 
forbruger) 

• Øgede tariffer for forbrugere i Hadbjerg i en begrænset periode. 



3. Vurdering af om Hadbjergprojektet opfylder varmeforsyningsloven med hensyn 
tilprojektøkonomien. 

    Selskabsøkonomien i projektet er vurderet ud fra et fiktivt selvstændigt selskab i Hadbjerg inkl. 
forsyningsledningen til Hadsten forsynet fra de eksisterende anlæg i Hadsten. Projektet må ikke 
påvirke de eksisterende forbrugere i Hadsten økonomisk negativt på lang sigt. 

    Samfundsøkonomi og selskabsøkonomi er beregnet i det samme tidsperspektiv på 20 år. Der må 
gerne anvendes en længere finansierings periode på f.eks. 30 år i selskabsøkonomien. 

    Der forventes en levetid på transmissionsledningen og distributionsnettet på ca. 50år. 

Beslutning: 

    Projektet vurderes til at overholde varmeforsyningsloven. 

4. Oplistning af de usikkerheder (økonomiske) vi ser især i lyset af den politiske situation. 
 
    Der forventes stigende priser på 
 

• Komponenter og rør (leverandører har varslet prisstigninger på op til 30%) 

• Mandskab 
 

5. Revurdering af beslutning/beslutningsproces om gennemførelse af projektet og herunder en 
fastlæggelse af milepæle, hvor vi kan stoppe projektet, såfremt økonomien tilsiger dette. 

    Beslutninger: 

    Vi indgår en bygherre rådgiveraftale omkring projektet med COWI A/S. Aftalen er fremsendt til 
bestyrelsen inden underskrift. 

     Med de kompetencer og ressourcer som vi har til rådighed i Hadsten Varme, vælger vi at udbyde 
projektet som en totalentreprise. 

     Hadsten Varme udfører tilsyn på pladsen. 

     Palle Laugesen forventer at anvende en model med et detaljeret udbud. 

     Palle Laugesen kontakter COWI pr. mail snarest muligt og konfererer med COWI for at afklare 
evt. behov for en prækvalifikation. Palle Laugesen træffer den endelige beslutning vedrørende 
anvendelse af prækvalifikation. 

Foreløbig tidsplan for projektet 

• April-juni 2022: udbud udarbejdes inkl. evt. prækvalifikation 

• Juni 2022: udbud udsendes 



• August 2022 ultimo: tilbud modtages, evalueres og der træffes afgørelse om gennemførelse 
af projektet eller stop af projektet.  

• Forår 2023: forventet start på gravearbejde og gennemførelse af projektet i løbet af 1 år. 

Evt. tidligere start hvis muligt, set i lyset af det høje aktivitetsniveau inden for området. 

      Palle Laugesen fremsender svar til Favrskov Kommune vedr. Deres mail d.d. omhandlende 
projektforslaget for etablering af fjernvarme til Hadbjerg. 

6. Evt. 

    Fjernvarmeforsyning til Selling 

    Vi får jævnligt forespørgsler fra Selling borgere vedrørende mulighed for at blive koblet på 
fjernvarmeforsyningen.  

    Der er udfordrende jordbundsforhold i en del af Selling by. 

    En evt. transmissionsledning til Selling vil blive ført fra pumpestationen ved Gl. Sellingvej,   
under jernbanen, frem til rundkørslen ved Kollerup og videre langs landevejen til Selling. 
Strækningen er ca. 2,5 gange strækning for ledningen til Hadbjerg. 

    Favrskov Kommune har fremsendt en henvendelse vedrørende ønske om at vi udarbejder et 
projektforslag på fjernvarme til Selling by samt nærliggende bebyggelser langs traceet snarest 
muligt. 

    Vi udarbejder et projektforslag på forsyning af Selling med fjernvarme. Opgaven startes i løbet af 

    foråret 2022.  

 

    Nyt produktionsanlæg, varmepumper 

    Vores temaaften den 20.04.2022 kl.19.00 afholdes hos Verdo i Randers. Palle Laugesen udsender 
materiale inden mødet. Verdo serverer aftens kaffe. 

7. Næste møde. 

Onsdag, den 04.05 2022. kl. 19.00 

 

Niels Jørgen Bärtel 

                                                                 Bestyrelsesformand 


